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slovo starosty

Veřejná zasedání 
zastupitelstva obce

Zasedání zastupitelstva obce se 
budou v roce 2023 konat posled-
ní úterý (mimo prosinec) v měsíci 
od 18 hodin střídavě v našich ob-
cích.

rozpis červen – prosinec 2023

• 27. června 2023 Vlkaneč
• 25. července 2023 Přibyslavice
• 29. srpna 2023 Kozohlody
• 26. září 2023 Vlkaneč
• 31. října 2023 Přibyslavice
• 28. listopadu 2023 Kozohlody
• 21. prosince 2023 Vlkaneč

Vážení spoluobčané,

než jsme se stačili rozkoukat, tak 
nám léto a prázdniny klepou na dve-
ře. Jaro uběhlo jako voda.

  Prvního dne měsíce dubna pro-
běhla i v Obci Vlkaneč celonárodní 
akce Ukliďme svět, ukliďme Česko. 
Za naše obce se celkově zúčastnilo 
téměř 70 občanů včetně dětí. Bylo 
sebráno (uklizeno) téměř 37 pytlů 
směsného odpadu, 10 pytlů plas-
tového odpadu, 3 pytle skleněného 
odpadu, 4 pytle plechovek, 2 pneu-
matiky a 1 porcelánové umyvadlo v 
lese.  Děkujeme všem účastníkům 
této úklidové akce a též pořadate-
lům.

  V červenci, ihned  po skončení 
školního roku,  nastoupí firma na 
opravu sociálního zařízení v patře 
budovy Základní školy Vlkaneč,  
podle požadavku krajské hygienické 
stanice. Proběhne celková rekon-
strukce včetně vybourání příček, 
podlah a obkladů,  bude změně-
no celkové uspořádání a proběhne 
výměna elektroinstalace, sanitární 
techniky a osazení nových  dveří.  
Bude položena nová dlažba, stěny 
budou olepeny novými obklady. Vše 
má být hotové do 25. srpna tohoto 
roku. Držme palce, ať všechno pro-
běhne, tak jak má.

    Ačkoliv jsme měli připraven 
projekt  na opravu místní komunika-
ce v Kozohlodech již v loňském roce 
a dotační program měl být vyhlášen 
v listopadu roku 2022,  ve skuteč-
nosti byl vyhlášen až 2. května a 
uzavřen bude až 5. června tohoto 
roku. Takže jsme ještě ani nezačali a 
nikdo nedokáže říci, kdy se začne s 
rekonstrukcí.

    Naopak komunikace u novosta-
veb v lokalitě u Kovařáku má být 
dokončena do konce května včetně 
položení asfaltového povrchu.

   A opět neoblíbené téma – odpa-
dy.  Svozové firmy se na mě obracejí 
s tím, že v tříděných kontejnerech se 
objevují věci, které tam nemají být. 

Udělali jsme si kontrolu a zjistili, 
že je to pravda. Nejvíc je to vidět 
u  kontejnerů na použité jedlé oleje 
a tuky. Opravdu nechápu, jak může 
normální člověk do tohoto  kontej-
neru umístit nádoby s vyjetým moto-
rovým olejem, plechovky od nápojů 
a plastové obaly, když  kontejnery 
na plech a plast jsou vedle. Proč 
lidé  použité jedlé oleje vhazují ve 
skleněných nádobách, ačkoliv je jas-
ně  psáno v plastových lahvích.  Při 
vhazování dochází k rozbití skleně-
ných obalů a znečištění kontejnerů. 
Obec musí zajistit svoz neodvezené-
ho materiálu a vyčištění kontejneru. 
To všechno není zadarmo. Jak víte, 
každoročně se navyšuje poplatek za 
skládkování odpadu. Obec se sna-
ží nepřenášet všechny  poplatky na 
občany, ale pokud se občané budou 
takto chovat, nezbude nic jiného, 
než poplatek opětovně  navýšit. Dal-
ším nešvarem je uložení  papírového 
odpadu. Pane, takový obal od tele-
vize s úhlopříčkou 165 cm,  navíc 
vyplněný obalovým polystyrénem 
(který patří do plastů) a druhou kra-
bicí od vysavače se stejným polysty-
rénem,  bez rozložení mnoho místa i 
v kontejneru o objemu 1100 l nene-
chá. Myslete při třídění i na ostatní 
občany, aby i oni  měli kam odložit 
vytříděný  odpad.  Plastové láhve a 
plechovky lze  sešlápnout, papírové 
obaly rozřezat.

   Dále  bych Vás také chtěl  po-
žádat o dodržování zákazu skládky 
(větve, pařezy, králíkárny a další 
hořlavý materiál) za hřištěm  na mís-
tě, kde se pálily čarodějnice. Veške-
rá taková činnost může být považo-
vána jako založení černé skládky.  
A za druhé, jedná se o soukromý po-
zemek.

   Přeji Vám všem příjemně pro-
žitou dovolenou plnou letního slun-
ce a pěkných zážitků, dětem bezva 
prázdniny.

  Josef Klaus,
starosta obce

V tříděných kontajnerech se objevují věci, které tam 
nemají být,

stavba komunikace,
foto: Josef Klaus
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zastupitelstvo

Připomínáme, že svoz 
nebezpečného   odpadu proběhne 
dne 11. července 2023 (úterý) 
od 7.00 hodin ve všech třech našich 
obcích. Pozor!!!! Ani letos nebude 
společnost AVE CZ odpadové 
hospodářství s.r.o. svážet staré 
pneumatiky!!!! Pokud dojde k 
nějakým změnám, budou Vám 
informace včas předány. Opět 
nemohu nepřipomenout, že občané 
našich obcí mají bezplatné uložení 
nebezpečného odpadu, kovů, 
objemných odpadu a stavební 
suti ve sběrném dvoře v Golčově 
Jeníkově a v případě uložení 
zeleného odpadu  v  kompostárně 
tamtéž.

Svoz nebezpečného odpadu

Usnesení Zastupitelstva obce
Rekapitulace usnesení z 3. schůze Zastupitelstva obce Vlkaneč, konané dne 28. 03. 2023 ve Vlkanči

Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulých za-

sedání zastupitelstva obce.
• Informace o nabídce na výrobu 

pamětní desky plk. Josefu Kopři-
vovi.

• Nevyhovující stav nebytových 
prostor z hlediska vlhkosti a opa-
dávání omítky.

• Podanou žádost o pronájem neby-
tových prostor (bývalé kadeřnic-
tví).

• Návrh – Plánek o rozplánování 
parcel za školkou ve Vlkanči.

• Odpověď na vytékající vodu 
v obci Kozohlody od KSÚS.

• Výběr a objednání dvou kusů hou-
padel k hřišti ve Vlkanči.

• Zahájení výstavby komunikace 
u nových parcel ve Vlkanči.

• Informace ohledně údržby zeleně 
a sekání travin. 

• Dne 01. 04. 2023 proběhne úklid 
ve všech obcích.

• Další zasedání ZO bude 25. 04. 
2023 v Přibyslavicích od 18 ho-
din.

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Program ZO 28. 03. 2023.
• Ověřovatele zápisu ZO dne 28. 

03. 2023 Jaroslavu Cempírkovou 
a Josefa Altmanna.

• Účetní závěrku PO ZŠ a MŠ Vl-
kaneč za rok 2022.

• Účetní závěrku Obce Vlkaneč za 
rok 2022.

• Závěrečný účet obce Vlkaneč za 
rok 2022 bez výhrad.

• Přijetí daru PO ZŠ a MŠ Vlkaneč 
od Honebního společenstva Vlka-
neč ve výši 40.000,-Kč.

• Změnu v užívání pozemku v k.ú. 
Vlkaneč p.č. 1413/3 a 1414/3 
z plochy manipulační na plochu 
odstavnou pro nákladní automo-
bily.

• Výsledky výběrového řízení  na 
stavební úpravu sociálního zaříze-
ní v patře budovy základní školy 
ve Vlkanči dle přiložené zprávy z 
výběrového řízení ze dne 20. 03. 
2023.

• Prodej pozemku parc. č.  st. 85 
o výměře 977m2  v k.ú. Kozohlo-
dy, obec Vlkaneč za 60,-Kč/ m2 
panu A.Z. Celková cena činí 58 
620,-Kč.

• Rozpočtové opatření č. 2/2023.
• Zvýšení ceny nájemného obecní-

ho bytu v budově ZŠ na 3.063,- 
Kč od 1. 1. 2024.

• Smlouvu o dílo na dodání a vý-
sadbu sadby dřevin v množství 
4.000 ks smrku a 5.000 ks bo-
rovice, cena dle dodané výšky  

od 166.000,- Kč do 170.000,- Kč 
bez DPH s firmou Královské lesy.

Zastupitelstvo obce ukládá: 
• Uzavřít smlouvu o dílo s doda-

vatelem – dle výsledného pořadí 
– firmou ATOS, spol. s r.o. Ledeč 
nad Sázavou po uplynutí termínu 
na odvolání ostatních účastníků. 
Termín do 15. 04. 2023. Zodpoví-
dá starosta.

• Uzavřít kupní smlouvu s panem 
A.Z.  na pozemek p.č. st. 85 v k.ú. 
Kozohlody, obec Vlkaneč. Termín 
do 30. 4. 2023 Zodpovídá starosta.

• Uzavřít dodatek nájemní smlouvy 
s panem J.H. na zvýšení nájemné-
ho. Termín: do 30. 12. 2023. Zod-
povídá starosta.

• Uzavřít SOD s firmou Královské 
lesy s.r.o. na dodání a výsadbu 
9. 000 ks dřevin. Termín do 30. 3.  
2023. Odpovídá starosta.
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Zastupitelstvo bere na vědomí:
• Kontrolu usnesení z minulých za-

sedání zastupitelstva obce.
• Informace o výrobě pamětní des-

ky.
• Informace o produkci letního kina 

TSProduction.
• Informace o výběru ředitele LD 

Chraňbož a informace z členské 
schůze.

• Informace ohledně antény T-mo-
bile na vodojemu ve Vlkanči.

• Informace o parcelizaci za škol-
kou.

• Informace od projektanta Z. 
ohledně komunikace s památkáři 
ve věci hřbitovních zdí v Kozo-
hlodech.

• Informace ohledně umístění do-
pravního zrcadla u mostu ve Vl-
kanči.

• Informace ohledně nových záloh 
na plyn.

• Informace ohledně připomínek 
občanů z Přibyslavic.

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
• Program ZO 25. 04. 2023.
• Ověřovatele zápisu ZO 

dne 25. 04. 2023 Josefa Rejnka 
a Josefa Mrkvičku.

• Smlouvu O spolupráci při zajiš-
tění zpětného odběru a zařazení 
místa zpětného odběru do obec-
ního systému odpadového hospo-
dářství s f. EKO-KOM a.s.

• Návrh na likvidaci nepotřebného, 
poškozeného nebo zastaralého 
majetku z místnosti bývalého ka-
deřnictví.

• Smlouvu o zřízení věcného bře-
mene s firmou ČEZ distribuce. 
a.s.. Záměr schválen usnesením 
015-15/2021/ZO ze dne 20. 10. 
2021 a řádně vyvěšen.

• Cenovou nabídku na údržbu ve-
řejné zeleně – sekání v Obci Vl-
kaneč s  f. Mikeš green partner.

• Rozbor hospodaření za I. čtvrtletí 
2023.

• Rozpočtové opatření č. 3/2023.
• Vzor pamětní desky s variantou 

c).

Zastupitelstvo obce schvaluje a po-
věřuje:
• Josefa Klause, starostu, k zastu-

pování Obce Vlkaneč na valné 

hromadě VHS Vrchlice –Maleč, 
a.s. dne 29. 5. 2023.

Zastupitelstvo obce zmocňuje:
• AVE CZ odpadové hospodářství 

s.r.o. k plnění části povinností 
obce, zejména v rozsahu vykazo-
vání údajů, předání výkazů, sou-
činnosti při auditu atd.

Zastupitelstvo obce zamítá:
• Žádost manželů K. a P.H. o odkup 

části pozemku par. č. 1349, v k.ú. 
a obci Vlkaneč.

Zastupitelstvo obce ukládá: 
• Uzavřít smlouvu O spolupráci při 

zajištění zpětného odběru a zařa-
zení místa zpětného odběru s f. 
EKO-KOM, a.s. .  Termín: 15. 5. 
2023. Zodpovídá: starosta.

• Uzavřít Smlouvu o zřízení věc-
ného břemene s firmou  ČEZ dis-
tribuce, a.s. . Termín 10. 5. 2023. 
Zodpovídá: starosta.

• Uzavřít SOD s f. Mikeš green 
partner na sekání ploch v Obci 
Vlkaneč. Termín: 15. 5. 2023.  
Zodpovídá: starosta.

zastupitelstvo

Rekapitulace usnesení ze 4. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 25. 04. 2022 v Přibyslavicích
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V měsíci lednu jsme ukončili prv-
ní pololetí školního roku předáním 
vysvědčení 31. 1. 2023. Všichni žáci 
prospěli a v pátek 3. 2. 2023 měli 
pololetní prázdniny. Jarní prázdniny 
byly od 20. 2. – 24. 2. a děti si uži-
ly dny volna, které většina využila 
k zimním radovánkám na horách.                                                      
V pátek 17. 2. jsme „Putovali za dino-
saury“. Se životem těchto ještěrů nás 
seznámila p. Alešová se svým synem. 
Během poutavého vyprávění jsme 
mohli vidět modely některých ještěrů, 
kteří před námi ožívali, sáhli jsme si 
na odlitek drápu nebo lebky. Celý po-
řad byl velmi zajímavý a přínosný pro 
nás všechny. Na závěr žáci dostali dá-
rek a odpovědi na své otázky k životu 

v pravěku. V březnu k nám s pořadem 
„Rytmická show“ přijel p. Petr To-
man. Tentokrát jsme poznávali různé 
hudební nástroje, a hlavně poslouchali 
hudební rytmy. Svůj rytmus v těle žáci 
také předvedli při tanci. Společně si 
složili vlastní hit. Všem se pořad líbil 
a p. Toman k nám zavítal i v květnu s 
pořadem „Bubnování“.     
V rámci dopravní výchovy spolupra-
cujeme s Městskou policií v Čáslavi. 
Výuka je pro žáky 3. – 5. ročníku. 
Řešení dopravních situací proběhlo ve 
škole dne 28. 3. a na konci školního 
roku nás ještě čeká praktická část na 
dopravním hřišti v Čáslavi.                                                                                           
V sobotu 1. dubna jsme se zúčastnili 
akce „Ukliďme svět, ukliďme Česko“. 

Počasí nám přálo. Dostali jsme za 
úkol uklidit cestu k lesnímu jezírku a 
okolí silnice k lesu na Chlumek. Roz-
dělili jsme se na dvě skupiny a věci, 
které do přírody nepatří, jsme třídi-
li do odpadkových pytlů. Po návratu 
jsme měli radost, že jsme naše okolí 
důkladně vyčistili.                           
 V dubnu jsme si připomněli Velikono-
ce, které jsou svátky jara, a my školu 
již tradičně zdobíme. Vnitřní prostory 
i zahrádka byly vyzdobeny jarními 
motivy a kraslicemi. Jarní pozdravy 
a přání pro všechny od žáků ZŠ jsme 
připevnili na plot. Cílem je přiblížit 
dětem lidové zvyky, které by neměly 
zaniknout. Letos jsme opět uspořádali 
dne 5. 4. odpoledne „Jarní dílny“ pro 



foto: Marcela Formánková a Dagmar Altmannová
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rodiče a žáky naší školy. Děti tvořily 
za pomoci dospělých věnce, slepičky z 
rukavic, zajíčky nebo závěsy z proutí.  
Společně jsme prožili krásné odpole-
dne a z výrobků měli všichni velkou 
radost.                                                                                   
V pátek 21. dubna se konal zápis do 
1. ročníku ZŠ pro školní rok 2023/24. 
Všechny děti se do školy těší. Při zá-
pisu plnily mnoho úkolů – poznávaly 
pohádkové knížky, přiřazovaly počet 
teček k číslicím a rozeznávaly geo-
metrické tvary, vyprávěly o zvířát-
kách domácích i lesních, třídily obráz-
ky ovoce a zeleniny, vyprávěly podle 
správně řazených obrázků pohádku 
O veliké řepě, skládaly papírovou če-
pici. Předvedly také své sportovní na-
dání – hod na koš, běh s překážkami… 
Všechny úkoly děti plnily s radostí a 
domů si odnášely dárky na památku. 
Do 1. ročníku byly zapsány 4 děti.                                                                                           

Dne 25. 4. k nám zavítalo sférické 
kino, s projekcí „Vesmír“. Žáci se do-
zvěděli zajímavosti o planetách slu-
neční soustavy. Film je promítán v 
kopuli stanu a žáci vleže nebo vsedě 
sledovali vesmír, který je obklopoval. 
Pro nás všechny to bylo plno pouč-
ných informací i další nový zážitek.                  
V pátek 28. 4. se konal projekt „slet 
čarodějnic“. Od rána se do školy slé-
taly hrůzostrašné čarodějnice na 
svých košťatech. Nejprve se sešla 
čarodějnická redakce a vydala další 
číslo „Čarodějného kotlíku“ a se svý-
mi příspěvky seznámila ostatní na 
společném zasedání. Vyslechli jsme 
různá oznámení, recepty na elixíry 
mládí, sliny se nám sbíhaly při čtení 
receptů na čarodějné menu. Vyluštili 
jsme zajímavé křížovky. V 10 hodin 
jsme všechna čarodějná kouzla, básně 
i tance předvedli přítomným za školou 

a přivítali jsme malé čarodějnice z 
MŠ. Po odpočinku a občerstvení ná-
sledoval oblet Vlkanče. Celé dopoled-
ne se nám vydařilo. Čarodějnice také 
zdobily zahradu a okolí školy!!
V měsíci květnu a červnu nás čekají 
další projekty, na které se již těšíme. 
Třeba školní výlet do Dvora Králové 
na safari, fotografování, besídka, turi-
stický výlet, sportovní den….a prázd-
niny!
Za všechny zaměstnance školy vám 
chci popřát krásné nadcházející letní 
měsíce, plné sluníčka, odpočinku a ra-
dostných okamžiků.
     
 Mgr. Marcela Formánková,

ředitelka ZŠ a MŠ



školní družina

Rok se s rokem sešel a opět nastalo 
v únoru veselé období masopustu. 
A tak i my, ve školní družině jsme se 
připravovali na maškarní veselí. Nej-
prve začala výzdoba školy barevnými 
girlandami a maskami, které jsme vy-
ráběli. V polovině února si děti přines-
ly převleky a masky a karnevalový rej 
mohl začít. Nejdříve jsme si společně 
usmažili sladké, tvarohové koblížky 
a pak se všichni převlékli do veselých 
kostýmů. Když se všechny masky 
představily, průvod mohl vyrazit. Za 
zpěvu a tance jsme obešli celou ves-
nici a pak jsme se přesunuli do školy, 
kde proběhly různé soutěže a nechyběl 
ani tanec s balónky. Všichni si domů 
odnesli odměnu a veselou náladu.

Vynášení Smrti nebo Morany je staro-
dávná tradice, která se ze starých slo-
vanských časů dochovala až do dnešní 
doby. Pro naše předky byl rituál vyná-
šení zimy a vítání jara velmi význam-
nou událostí. Také naše ŠD přivítala 
jaro zvykem zvaným „vynášení Mora-
ny“. Smrtku jsme vytvořili z pečiva a 
za provolávání různých říkanek (např. 
Smrtku nesem, s velikým nosem, do 
vody ji dáme, jaro zavoláme) jsme ji 
vhodili do rybníka. Cestou zpět do 
školy jsme si nesli „líto“ – čerstvě utr-
ženou a ozdobenou větvičku s pupeny 
na znamení přinesení nového života 
do vesnice.
V jarních měsících, když počasí dovo-
lí a svítí sluníčko je naše školní dru-

žina převážně venku. Na sportování 
využíváme nejen fotbalové, ale i mul-
tifunkční hřiště. Děti se rády vydová-
dí i na dětském hřišti za mateřskou 
školou. Rádi chodíme do lesa, kde 
stavíme pro broučky lesní domečky 
z mechu nebo také pravidelně navště-
vujeme farmu u Kubištů, kde pozoru-
jeme různá domácí zvířata, a hlavně 
výběh s koňmi.
Jsme parta dětí, které nevydrží jen tak 
nečinně sedět, ale užívají si odpoledne 
plné zábavy, her, sportování a tvoření.

     
          Irena Kratochvílová, 

vychovatelka ŠD

Masopust, masopust, do kola mě holka pusť

Vynášení Morany, foto: Irena Kratochvílová Dětský maškarní průvod, foto: Irena Kratochvílová
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mateřská škola

První lednový týden se děti z naší 
mateřské školy potkaly se třemi králi. 
Kašpar, Melichar a Baltazar je prová-
zeli celým týdnem. Děti poznaly jejich 
příběh a naučily se píseň My tři krá-
lové jdeme k vám. Zahrály si na krá-
le při pohybových hrách, vyzkoušely 
jemnou motoriku při skládání knoflí-
ků a korálků na písmena a společně 
jsme postavili cestu k Betlému z plas-
tových víček.
Bylo 14.  února a naše mateřská škola 
se proměnila v jednu velkou pohád-
kovou říši plnou princezen, kašpárků, 
pirátů, berušek, kovbojů….Začal ten 
pravý karnevalový rej. Všechny mas-
ky se předvedly ve své plné kráse, za-
tančily si a některé se zúčastnily i za-
jímavých soutěží a her. Nechyběla ani 
pořádná hostina. Děkujeme rodičům, 
kteří připravili občerstvení a dobroty 
pro děti. Karneval se vydařil a už se 
těšíme, co nás čeká příště….
V pátek 17. února jsme společně se 
školáky přivítali paní Alešovou s 
manželem a synem, kteří nás sezná-
mili s úžasným světem dinosaurů. 

Představili nám různé druhy pro nás 
neznámých ještěrů. Povídání bylo vel-
mi zajímavé a dozvěděli jsme se mno-
ho informací. Nakonec si děti mohly 
prohlédnout a osahat zub Tyranosaura 
a dráp Velociraptora. Do školky jsme 
se vraceli plní zážitků a s dárečkem. 
Moc děkujeme.
V pondělí 6. března k nám zavítal 
hudebník z hudební agentury „PRO 
MUSIC“ se svým pořadem pro děti. A 
nutno podotknout, že to pořádně „roz-
jel“. Nejdřív si u dětí ověřil, jaké ná-
stroje znají, ale seznámil je i s nástroji, 
o kterých jsme i my, dospělí, slyšeli 
poprvé v životě. Některé nástroje si 
mohly děti vyzkoušet. A pak už se 
s doprovodem na klávesy zaplnila plo-
cha tančícími dětmi. Závěr této show 
patřil písni Když nemůžeš, tak přidej 
od skupiny Mirai, při které tančili úpl-
ně všichni.
Moderní vzdělávání nám umožňuje 
různé formy a metody práce. Tento-
krát jsme využili sférické kino, které 
děti vtáhlo do světa pod vodou, kde si 
připomněly, jak se ohleduplně chovat 

k naší planetě, jak recyklovat odpad 
a neznečišťovat naše vody. Sférické 
kino je speciální projekční systém, 
kdy se obraz promítá na strop nafuko-
vací kopule, čímž vzniká široko roz-
měrný obraz s téměř 3D efektem.
Pálení čarodějnic patří doposud 
k velmi živým zvykům.  Ani ve školce 
nesmí tato tradice chybět, protože ob-
lékání kostýmů, čarování a malování 
na tvář je oblíbená činnost našich nej-
menších. Celý týden se děti na tento 
čarodějnický den připravovaly. Vy-
ráběly pavouky, kreslily čarodějnice, 
vystřihovaly netopýry. Zpívaly pís-
ničky, učily se zaklínadla a taneček. 
No a v pátek 28. dubna nás čekal Slet 
čarodějnic u základní školy, kde jsme 
vystoupili s krátkým programem.
A teď už se těšíme na krásné slunečné 
dny.

     
Olga Jonášová, Lucie Bernatová, 

učitelky MŠ

Čarodějnice a karneval, foto: Olga Jonášová Sférické kino, foto: Lucie Bernatová
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kulturní dění

Jaro již konečně potěšilo naše zahrád-
ky, kde se objevují stále nové barvy 
rozkvétajících květin, a také vykouzli-
lo úsměvy na tvářích po dlouhém zim-
ním období.
Nevlídné počasí jsme si mohli zpří-
jemnit návštěvou některých kulturních 
akcí uspořádaných v našich obcích 
i nedalekých městech. Pojďme si 
v malém shrnutí vše připomenout.
Plesová nabídka v průběhu sezóny 
byla dostačující. V našich obcích pro-
běhly celkem čtyři plesy. Na pořádání 
se podílely převážně místní spolky. 
Dle účasti a zájmu lze říci, že jde stá-
le o velmi vyhledávané společenské 
události.  Pamatováno bylo i na malé 
tanečníky, kteří se mohli vyřádit na 
maškarních karnevalech. Ve Vlkanči 
se uskutečnil 11. 2. 2023 v sále míst-
ního pohostinství. O program a zába-
vu se postarali místní zastupitelé spolu 
s maminkami. Vše se vydařilo na vý-
bornou a sál, díky velké účasti, pras-
kal ve švech. Děti si kromě dovádění 
vyzkoušely různé soutěže a mohly si 
odnést drobné dárky, které jim byly 
nabídnuty v tombole.
V Přibyslavicích se karnevalové ve-
selí uskutečnilo o týden později - 18. 
2. 2023. Kromě vynikajícího dýdžeje, 

který bavil všechny přítomné a pouš-
těl jednu hudební pecku za druhou, si 
mohly děti pochutnat na připraveném 
občerstvení. Samozřejmě, že nechybě-
ly drobné dárky, které dětem udělaly 
radost. Tuto zábavnou kratochvíli při-
pravil spolek SDH Přibyslavice.
V březnu opět členové spolků SDH 
Kozohlody a SDH Přibyslavice po-
přáli ženám k jejich svátku MDŽ 
a následně ho společně oslavili.
Koncem dubna proběhlo tradiční pá-
lení čarodějnic. Ohně se rozhořely ve 
všech třech obcích. Tato stará tradice 
není jen o pálení ohně. Při této příle-
žitosti se obyvatelé našich vesnic měli 
možnost sejít, pozdravit se a vzájemně 
si popovídat. 
Až budete číst tyto řádky, bude léto, 
a s ním přicházející letní prázdniny na 
dosah. Užívejte sluníčka, výletujte, po-
znávejte nové kraje. 
Sledujte webové stránky Obce Vlka-
neč „Plán akcí“, kde pravidelně dopl-
ňujeme termíny připravovaných pro-
jektů.

Martina Nováková,
předsedkyně kulturní komise OÚ

Kulturní dění v našich obcích
Sbor pro občanské záležitosti

Milí občané, je za námi dlouhá 
zima a deštivé dny. Doufám, že nás 
čekají už jen krásné slunečné dny.

Za uplynulé období jsme písemně 
i osobně blahopřáli našim občanům, 
kteří oslavili svá životního jubilea.

Všem jubilantům a Vám ostatním 
přeji v nadcházejících dnech pev-
né zdraví, štěstí, úspěch a pohodu 
v osobním i v pracovním životě.

 Mgr. Marcela Formánková
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Pálení čarodějnic v Přibyslavicích, foto: Josef Rejnek, Přibyslavice

Vzpomínáme
Dne 6. 6. 2023 by se dožil 110 let 
pan Antonín Volenec z Přibyslavic.

Dne 14. 8. 2023 by se dožila 108 let 
jeho manželka Marie.

Za vzpomínku děkují syn Jiří, dcery
 Marie a Ludmila



TJ Sokol Vlkaneč

Vážení čtenáři,

máme za sebou několik dalších mě-
síců a opět je čas potkat se prostřed-
nictvím Zpravodaje a podělit se 
o události, které se v našem spolku 
v uplynulém období odehrály.

Fotbalové aktuality
V posledním čísle Zpravodaje jsem 
Vás informovala o podzimní sezóně, 
která pro nás skončila 10. místem. 
Vyjádřila jsem přání, aby pro nás jar-
ní sezóna byla lepší. Pár minut před 
tím, než jsem začala psát tento článek, 
jsem se vrátila ze zápasu s Ratajemi, 
který bohužel nedopadl vůbec dobře a 
prohra nás posunula na 9. místo, což je 
sice stále lepší než konečný podzim-
ní výsledek, ale radost nám to nedělá. 
Nutno říci, že v předchozích zápasech 
se nám většinou dařilo a šest zápasů 
nás ještě čeká, tak uvidíme, zda se 
nám podaří získat ještě nějaké body. 
Byli bychom za to rádi.

Fotbalové soustředění
Součástí zimní přípravy bylo také fot-
balové soustředění v okolí Řípu. Dříve 
fotbalisté jezdili na hory a běžkovali. 

Zaznamenala jsem, že i tentokrát byly 
běžky součástí „povinné výbavy“, 
kterou si s sebou fotbalisté brali, přes-
tože sníh u Řípu rozhodně nebyl.  Ale 
tahle akce je vždy zahalena drobným 
tajemstvím... A teď vážně. Za sně-
hem si dojeli a zbylý čas trávili jinými 
sportovními aktivitami.

Výlet do Drábských světniček
V neděli 23. dubna jsme vyrazili na tu-
ristický výlet do Drábských světniček. 
Mohli jsme si vybrat, kterou trasou se 
vydáme, zda delší či kratší. Kratší byla 
asi kolem 8 kilometrů a delší měla mít 
kolem 12 kilometrů, což se ukázalo 
jako mylná informace. Asi abychom 
se hned na začátku nevyděsili. Všech 
12 kilometrů jsme poctivě odchodili, 
ale v cíli jsme rozhodně nebyli. Pro-
běhla kontrola měřicích přístrojů, ale 
ty šlapaly jako švýcarské hodinky. V 
cíli někteří zjistili, že ušli 16 kilome-
trů, někteří i o něco více. Tam je zase 
záhada, čím si to prodloužili, když 
jsme šli stejnou trasu. Každopádně 
jsme si výlet užili a pár kilometrů na-
víc nám nevadí.

Pálení čarodějnic
Ani tentokrát jsme tuto tradici nevy-
nechali. Samotnému pálení předchází 
den předem příprava hranice. V pod-
večer akce jsou pro děti přichystány 
různé aktivity, které krátí dobu čekání 
na oheň. Ze svého místa u pípy, kde 
točím návštěvníkům pivo, nikdy na 
hranici nevidím, takže jsem až druhý 
den při úklidu zjistila, že tentokrát se 
ohni asi příliš nedařilo, protože jsem 
přišla k docela velké hromadě nesho-
řelých větví. Ale čarodějnice tam už 
nebyla, tudíž alespoň to dopadlo tak, 
jak mělo.
Až budete číst další číslo Zpravodaje, 
tak už za námi bude vodácká výprava 
a možná i fotbalová sezóna a také letní 
kino. O tom ale až příště.
Teď nás čeká léto a doba dovolených. 
Vybavují se mi slova Williama Sha-
kespeara, že letní pronájem má příliš 
krátké datum. O to více Vám přeji, 
abyste si toto období co nejvíce užili 
a načerpali do svých životů pozitivní 
energii.

     
 Bc. Stanislava Solařová,

Vlkaneč

TJ Sokol Vlkaneč

Čarodějnice, foto: Oldřich Novák
Výlet do Drábských světniček, foto: Stanislava Solařová
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SDH Kozohlody

Hasičský ples
V sobotu 18.2.2023 jsme uspořáda-
li hasičský ples. K tanci i k poslechu  
hrála hudební skupina Iris Band. Sou-
částí plesu byla i bohatá tombola, v níž 
byly velmi pěkné ceny. Výbor SDH 
Kozohlody děkuje těmto sponzorům: 
Elektro Dvořák, STASTR Čáslav, 
Obecní úřad Vlkaneč, sklárny Ca-
esar Crystal Josefodol, ProVes - Ob-
chod pro chovatele a pěstitele a čle-
nům SDH Kozohlody za dodání cen 
do tomboly.

Oslava MDŽ
V sobotu 11. března 2023 jsme opět 
uspořádali, pro ženy naší obce, osla-
vu Mezinárodního dne žen. Každá 
žena byla na oslavu hasiči osobně po-
zvána a při příchodu do sálu dostala 
od členů místního sboru hasičů kvě-
tinu. Starosta hasičů přivítal přítomné 
ženy, poděkoval jim za jejich práci 

a každodenní starost o rodinu a po-
přál jim k jejich svátku. K  poslechu 
a k tanci hrála Malá venkovská de-
chovka. Součástí kulturního progra-
mu bylo i několik tanečních vystoupe-
ní taneční skupiny z Čáslavi, která se 
všem velmi líbila. Během odpoledne 
bylo též podáno pohoštění. Plný sál 
a spokojenost žen potvrdila zájem 
o tuto akci, a proto se připravuje osla-
va tohoto svátku i na příští rok.

Akce Ukliďme Česko
První dubnovou sobotu jsme se zú-
častnili akce na úklid veřejných 
prostranství. Členové našeho sboru 
utvořili dvě pracovní skupiny. Jedna 
skupina sbírala odpadky podél silni-
ce na Přibyslavice, Kocandu a zpět na 
Kozohlody. Druhá skupina sbírala po-
dél silnice na Římovice. Celkem jsme 
sebrali 25 pytlů odpadků.

Pálení čarodějnic
Na 30. dubna členové našeho sboru 
připravili pro místní děti tradiční pá-
lení čarodějnic, které se opět uskuteč-
nilo na hrázi Návesního rybníka.

Plánované akce                                                                                                                         
• Oprava zdi u Obecního domu       
• Přestěhování knihovny                                                                                                                       
• Účast na okrskové soutěži ve Zbý-

šově spojené s oslavou založení 
sboru.                                                                                   

• Posezení pro občany obce                                    
termín bude upřesněn

• Účast na Šebestěnickém stříkání 
12. srpna

     
František Klečák,

Kozohlody

SDH Kozohlody
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Oslava MDŽ v Kozohlodech, foto: Bohuslav Kořínek



SDH Vlkaneč

Úvodem bych rád přivítal všechny 
čtenáře a příznivce hasičů v roce 2023.

A dále něco málo o činnosti sboru 
za uplynulé čtvrtletí.

V měsíci únoru jsme pořádali maš-
karní bál, k poslechu a tanci nám vy-
hrávala kapela Za notou. Účast byla 
průměrná, ale to nic nemění na tom, 
že se všichni zúčastnění výborně ba-
vili. Vrcholem večera bylo vyhlášení 
výherců bohaté tomboly. První cenu 
čuníka vyhrál nejmenovaný člen na-
šeho sboru (VT), který se ceny vzdal 
ve prospěch hasičů, za což mu patří 
obdiv a velký dík. No, co zbývá, pra-
sátko se musí sníst a řádně zapít, tak-
že nás čeká jedna neplánovaná pěkná 
akcička s opékáním vepříka na grilu.

Pro obecní úřad jsme na žádost pana 
starosty uspořádali brigádu na stavě-
ní oplocenek, účast asi 18 členů – nic 
moc, na četnost naší členské základ-
ny, asi nebyl čas, no, co se dá dělat, 

alespoň jsme si dali bene - špekáček 
a pivo navíc. To bylo v měsíci březnu.

A teď to nejdůležitější, volejme dva-
krát, ne raději třikrát SLÁVA, Sbor 
dobrovolných hasičů ve Vlkanči má 
opět funkční zásahovou jednotku. Po 
všech peripetiích a problémech jsme 
to dokázali. Poděkovat se patří všem, 
kdo strávil nekonečné hodiny na po-
vinném školení, zvláště pak panu 
Josefu Mrkvičkovi ml., který se ujal 
veškeré písemné i ústní komunikace s 
nadřazenými orgány. Další, komu pa-
tří dík, je starosta obce, který vše do-
táhl do úspěšného konce papírově. A 
mohu Vám říct, že si u toho několikrát 
řádně zaklel.

V současné době již probíhají opět 
tréninky mladých hasičů pod vede-
ním zdatných vedoucích. Soutěže jsou 
před nimi, tak je třeba po zimě opět 
doladit formu. V květnu děti už jednu 
menší soutěž absolvovaly v Nové Vsi.

Dobře víme, že i smrt je součástí 
života, ale vždy nás velmi zasáhne. 
V prvním čtvrtletí letošního roku sbor 
už navždy opustili tři naši dlouholetí 
členové. Pan Václav Burian, pan Karel 
Zavadil a pan Karel Zikmunda. Čest 
jejich památce.

 Rád bych zde zavzpomínal na pana 
Karla Zavadila, člověka, který až do 
poslední chvíle byl aktivním členem 
sboru. Dlouhá léta byl členem výbo-
ru, vždy byl ochoten pomoci. I když 
o mnoho let starší, byl pro nás mladší 
vzorem a dalo by se říct i kamarádem. 
Poslední akcí, kde jsme ho mohli po-
tkat, byla valná hromada v prosinci 
loňského roku, poslední „panáček“ 
s hasiči. Nezbývá než zde za vše podě-
kovat. Nikdy nezapomeneme.

Oldřich Novák,
Vlkaneč

SDH Vlkaneč
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Maškarní bál, foto: Martina Nováková

Hasičská soutěž Nová Ves, foto: Josef Altmann



MS Diana Vlkaneč

V měsíci lednu se po roční pauze opět 
konal myslivecký ples, na kterém nám 
zahrála hudební skupina DUO LAU-
RA. Věříme, že se ples vydařil, zúčast-
nění se pobavili a někteří z vás si domů 
odnesli něco z velmi bohaté zvěřinové 
tomboly.
 Bohužel máme také smutnou zprávu 
a to, že nás navždy opustili dva dlou-
holetí čelenové našeho mysliveckého 
spolku, a to pan Václav Burian a pan 
Karel Zikmunda. S úctou vzpomíná-
me.
 V zimním období se členové spolku 
věnovali především přikrmování veš-
keré zvěře, ale také odlovu zvěře škod-
né, především lišek a divočáků. Máme 
zde také přemnoženou mufloní zvěř, 
která na zimní období přechází do 
sousední honitby, a proto ji není možno 
v naší honitbě lovit.

Mufloni se do naší honitby pravidelně 
vrací v jarních měsících, v přilehlých 
lesích kladou svá mláďata, a pak vy-
chází z lesů do naší honitby na pastvu. 
Proto jsme se rozhodli se souhlasem 
myslivecké správy část mufloní zvěře 
odchytit do odchytového zařízení, kte-
ré v současné době budujeme. Věříme, 
že se nám to podaří.
Dále jsme provedli pro obecní úřad 
brigádu na pálení klestí v lese. Vyčis-
tili a vydezinfikovali jsme přikrmovací 
zařízení.

Rybník Pálov
Je opět možné si zakoupit povolen-
ky na lov ryb u pana Václava Jonáše 
mladšího.

Myslivecké slavnosti
V sobotu 10. června 2023 u příleži-
tosti 30. výročí založení mysliveckého 
spolku DIANA Vlkaneč a 100. výročí 
Českomoravské myslivecké jednoty 
pořádá myslivecký spolek oslavu těch-
to výročí ve spolupráci s ZO ČSCH 
Vlkaneč. Na pořadu bude Svatohubert-
ská troubená mše v místním kostele, 
dále jsme pozvali cimbálovou muziku 
MAJERÁN z Blanska a ve večerních 
hodinách nám zahraje pozvané duo 
muzikantů. Jste všichni srdečně zváni.

     
Vladimír Burian,

Vlkaneč
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30 let od založení MS Diana Vlkaneč, z.s.
10.6.2023

13:00 Hubertská Mše (trubači) kostel sv. Jakuba ve Vlkanči
14:30 slavnostní zahájení na klubovně MS
15:00 cimbálová muzika
18:00 hudební duo

bohatý doprovodný program
skákací hrad pro děti
tombola
káva a koláč zdarma
občerstvení (zvěřinový guláš a klobásy, párek v rohlíku, pivo, limo)

vstupné dobrovolné

Královna zima již definitivně předala 
svou vládu mladičkému jaru. Letošní 
jaro je poněkud chladnější a pomalej-
ší, než jsme byli na předešlá léta zvyk-
lí. Postupně rozkvétají různé stromy 
a keře. Slunce má již značnou sílu, ale 
časté severozápadní proudění snižuje 
námi vnímanou pocitovou teplotu.
Prodlužující se den nedá rozvoji pří-
rody zastavit. Svěží zeleň nabízí boha-
tě prostřený stůl zvířátkům v přírodě 
a jejich rodícím se mláďatům. Všudy-
přítomná rozkvetlá krajina kolem nás 

nabízí úchvatný pohled.
Věřím, že i největšího skeptika ne-
může tato část ročního období nechat 
chladným.
Jako v přírodě, tak i v našich chovech 
nastal čas rozmachu, rodí se další 
potomstvo a pokračovatelé rodu. Se 
zvyšujícím se počtem chovanců nám 
přibývá více starostí a práce – věřím, 
že radostné. Nutnost zabezpečit vše 
potřebné ke zdárnému vývoji jak mlá-
ďat, tak jejich rodičů.
Holubi, pakliže je nechováme ve vo-

Koutek chovatele

I když nejsme vůbec příbuzní, máme se rádi,
foto: Josef Rejnek
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liéře, nevyžadují tolik naší pozornosti. 
V této době již dávno máme sestaveny 
chovné rodičovské páry, které vyvádějí 
od konce února druhé či třetí pokole-
ní. Vyžadují pouze dostatek pestré-
ho a hodnotného krmiva a čisté vody. 
V době hnízdění je vhodné podávat kr-
mivo bohatší na bílkoviny, což je hrách, 
peluška, vikev či drcený bob, což příz-
nivě ovlivňuje zvětšující se hmotnost 
holoubat. Samozřejmostí je důsledně 
dbát na čistotu hnízdišť a jejich případ-
nou desinfekci.
Současná situace na trhu s vajíčky při-
měla mnohé k založení chovu slepiček. 
Bylo by chybou se domnívat, že zalo-
žení chovu nic není, pakliže nevidíme 
pouze produkci vajíček, ale vidíme 
především život tvora, který je plně 
závislý na naší péči. Měli bychom se 
maximálně snažit vytvořit pro něj ta-
kové podmínky, aby mu nic nechybělo, 
včetně kvalitní potravy, ustájení a do-
statečně prostranného výběhu. Proto-
že mnozí z nás nemohou slepičky mít 
v obrovském výběhu po celý rok, kde 
by si dokázaly sehnat vše potřebné pro 
doplnění stravy, měli bychom jim po-
moci. Takové řeči: „já vajec zase tolik 
nepotřebuji“, je názor přinejmenším 
zavádějící. Připomnělo mi to návštěvu 
u jednoho tzv. rádoby chovatele, který 
měl kozu, která se při každém vrznutí 
branky úpěnlivě dožadovala alespoň 

té základní péče. Když jsem nahlédl 
do chlívku a viděl hladové a zubože-
né zvíře, zeptal jsem se, proč jí nedá 
pořádně nažrat. Odpověděl: „mně stačí 
hrneček mléka k snídani, já víc nepo-
třebuji“. 
To samé platí u slepic určených ke 
snášce. Jsou vyšlechtěny na maximální 
snášku (260 – 280 vajec snáškový hyb-
rid), pakliže nedostanou, co potřebují, 
strádají a vyčerpávají se. Od toho zde 
máme různé minerální a vitamínové 
přípravky a doplňky stravy. Ze všeho 
je nejdůležitější směs pro nosnice (do-
poručujeme granulovanou), ale jelikož 
určitě nebudeme krmit pouze smě-
sí, ale také obilím, brambory, šrotem 
a kuchyňskými zbytky, do míchanice 
můžeme použít některé tyto doplňky, 
jako je nutrimix, roboran D, rybí mou-
čku, plastin nebo přípravek do vody 
supervit D. Toto vše a mnoho dalšího 
včetně chovatelských potřeb nabízí fir-
ma Pro Ves v dolní části náměstí proti 
hotelu Slunce v Golčově Jeníkově.
A co na uplynulou zimu a na toto roz-
marné jaro říkají naše včelky?
Mám několik známých, jak zájmových, 
tak komerčních včelařů, kteří chovají 
150 až 400 včelstev a všichni označi-
li tento rok jako katastrofální. Podle 
ústředního výboru včelařů uhynulo 
tuto zimu více než 250 000 včelstev, 
a to není konečné číslo. Důsledkem 

této pohromy je roztoč Varoa destruk-
tor, který se množí na včelím plodu. 
V důsledku mírné zimy, včely plodova-
ly, ale málo. Roztoč se tak nekontrolo-
vatelně množil a včelstvo za to období 
úplně zdecimoval.
Rychlé střídání velmi teplých a zase 
velmi studených dní také včelám ne-
prospívá. Včelstva jsou slabá a mnoh-
dy chybí jedna až dvě generace včel. 
Jak se bude situace dále vyvíjet, nikdo 
neví.
Aby toho nebylo málo, jistě jste se 
doslechli, že se k nám blíží zavlečená 
populace sršně asijské. Tento hmyz 
pochází z jihovýchodní Asie. Nejen, 
že je velice útočný vůči svému okolí, 
je také pro člověka velice nebezpečný. 
Jeho hlavní potravou je včela medonos-
ná. Včelstva napadá ve skupinách a za 
několik dní dokáže napadené včelstvo 
úplně zlikvidovat.
Z jižní Francie se za několik let rozšíři-
la do Německa, Švýcarska, Holandska 
a Belgie.
Abychom nekončili tak pesimisticky, 
musíme věřit, že příští zima bude ta-
ková, jaká je pro střední Evropu cha-
rakteristická a že další šíření zastaví 
tuto, k nám zavlečenou, nebezpečnou 
populaci hmyzu.

Josef Rejnek,
Vlkaneč

Koutek chovatele

Něco ze života našeho spolku:
Již několik let se staráme o ovocné ale-
je v okolí našich obcí. Také letos jsme 
se v měsíci dubnu zapojili do výsadby 
ovocných stromků a doplnili stromo-
řadí v blízkém okolí. Mládeži v našem 
spolku šla práce velmi dobře od ruky 
a jejich dobrá nálada příjemně doplni-
la sychravý den. Pro všechny účastní-
ky bylo připraveno malé občerstvení.
             

Všechny vysázené ovocné stromky 
jsou rezistenty – nevyžadují další che-
mickou ochranu proti padlí a strupo-
vitosti. 

Příjemné prožití prázdnin a dovole-
ných Vám všem přejí chovatelé ZO 
ČSCH Vlkaneč.
     

Josef Rejnek, K. Drbohlavová

Sázení stromků, foto: K. Drbohlavová



farnost

Milý čtenáři,
  asi každý z nás přemýšlí o budouc-
nosti. Každý z nás se na něco těší nebo 
připravuje, něco plánuje nebo očeká-
vá. Studenti, zvláště vysokých škol 
se připravují na zkouškové období, 
studenti posledních ročníků se při-
pravují na státnice a obhajobu svých 
diplomových prací. Nejenom studenti, 
ale pravděpodobně také žáci se těší, 
až všechna ta zkoušení budou mít za 
sebou. Během těchto dní prožívají ra-
dosti z pěkných známek, z toho, že na 
něco krásného přišli. U těžších před-
mětů prožívají obavy, jak to dopadne. 
Zrovna tak lidé v produktivním věku 
plánují třeba dovolenou o prázdni-
nách, přemýšlejí, jak ji zaplatí, nebo se 
těší na to krásné, co prožijí.
  Bez pochyby je dobré plánovat, těšit 
se, připravovat se na těžkosti atd. Ale 
má to i svá  negativa. Abych mohl za-
platit luxusní dovolenou, chodím třeba 
víc do práce, abych zvládl zkoušku 
zanedbávám třeba nějakou jinou po-
vinnost nebo dokonce podvádím opi-
sováním. Když mi všechno jde, mohu 

se na ty, kteří nejsou tak schopní jako 
já, dívat svrchu. Jednoduše řečeno, 
neustálým honěním se za něčím, mně 
může uniknout přítomnost. Jakým 
způsobem podržet napětí v tom, 
po čem toužím a tím, co právě mám?
   Odpověď nám dává Ježíš. Žije pří-
tomnost. Umí pracovat, když se praco-
vat má a umí odejít na opuštěné místo 
a být s Otcem, když k tomu přijde čas. 
Umí si naplánovat odpočinek s Dva-
nácti, kteří se vrátili z evangelizační 
cesty a jsou sice šťastní, ale také una-
vení a umí změnit plán, když na mís-
to, které jim mělo sloužit k odpočinku, 
přijde množství lidí, aby slyšeli Boží 
slovo. V žádné z výše jmenovaných 
událostí neztrácí svoji touhu oslavit 
Otce a v každém svém činu ho oslavu-
je. Tím se nenaplňuje jenom jeho tou-
ha o prohloubení vztahu s Bohem, ale 
také veškeré další touhy, jako je touha 
po nasycení. Jeho pokrmem je konat 
vůli Otcovu. Naplňuje se touha po 
napití. Napít mu dává samařská žena 
a víc než vodou ze studny svou vírou. 
Naplňuje se jeho touha po setkání 

s lidmi, když za ním táhnou zástupy, 
ale také touha po službě jim, napří-
klad když uzdravuje malomocného. 
Naplňuje se touha po plném životě, 
když slavně vstává z mrtvých a tím se 
naplňují všechny jeho pozemské tou-
hy a dostává i to, o čem se na zemi ani 
nesnilo. Ježíš je odpovědí na to, jak 
aktivně prožít přítomnost a zajistit si 
dobrou budoucnost.
  Přeji Ti milý čtenáři, abys prožíval 
každé dnes dobře. Abys uměl zabrat 
tam, kde je toho třeba, aby sis uměl 
odříci to, na co máš právo, abys uměl 
odpočívat, a tak prožívat krásu oži-
vení, abys uměl dávat, protože je to 
blaženější než brát a abys uměl če-
kat, protože to lepší z nás teprve do-
staneme. Podle tohoto výše napsané-
ho i mnohého dobrého poznáš, že se 
v Tobě rodí Kristus = Den, který je na-
plněním Tvých tužeb už zde na zemi 
a jednou v plnosti v nebi. 
S radostí Ti žehná, Petr Tobek.
     

Petr Tobek
 farář

PŘÍTOMNOST, ANEB JAK JI UNIKNOUT
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3.6.
PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ červen – říjen 2023

Poutní koncert v Přibyslavicích, pořádá Spolek přátel kostela

červen

Moc děkujeme za poskytnutí pěkných 
fotografií paní Marcele Formánkové, 
jejíž fotografii jsme vybrali na titulní 
stranu druhého čísla zpravodaje v le-
tošním roce 2023.

Chcete mít na příštím vydání zpravo-
daje svou fotografii? Stačí nám ji zaslat 
na e-mail:
zpravodajvlkanec@gmail.com
do 10.09.2023, do předmětu uvádějte 
„Soutěž o nejlepší fotografii“. Nejlep-
ší fotografie bude umístěna na titulní 
stranu a její autor bude odměněn fi-
nanční částkou 500 Kč. Téma fotogra-
fie není zadáno, fotografie by měla být 
nicméně nějak spojena s našimi obce-
mi. Zaslané fotografie by měly být v 
dobré kvalitě, aby mohly být otištěny.

Soutěž o nejlepší fotografii na titulní 
stranu zpravodaje obce Vlkaneč

10.6. Oslavy výročí založení MS Diana Vlkaneč, pořádá MS Diana Vlkaneč, z.s. 
ve spolupráci s ZO ČSCH Vlkaneč v prostorách dvora OÚ ve Vlkanči

30.6. Letní kino, na místním fotbalovém hřišti, pořádá TJ Sokol Vlkaneč

Rybářské závody v Přibyslavicích, pořádá SDH Přibyslavice

26.8. Letní slavnosti, na místním hřišti, pořádá Obec Vlkaneč spolu s místními spolky

16.9. Odhalení pamětní desky plk. Josefa Kopřivy, u budovy ZŠ Vlkaneč, pořádá Obec Vlkaneč

31.10. Halloween, pořádá ZŠ Vlkaneč

 
 

Ženský pěvecký sbor 

DONATIO ARTIS Golčův Jeníkov 

pod vedením sbormistra Ondřeje Mejsnara 

 
VÁS SRDEČNĚ ZVE NA 

KONCERT 
 v sobotu 03. 06. 2023 od 17 hod. 

PŘIBYSLAVICE 
KOSTEL SV. VÁCLAVA 

 
 

                                             Vstupné dobrovolné 

24.6. Sportovní den s koňmi Ranč Dalu Kozohlody

5.8. Velké rodeo, večerní taneční zábava, Ranč Dalu Kozohlody


